
  
 
 
 
 
Referat af møde i Stiftsudvalget for Psykisk Arbejdsmiljø,  
mandag den 21. august 2023, kl. 15.00-17.30 
i Viborg Bispegård  
Alle var fremmødt 

 
 
Dagsorden 
 

Referat 

1) 
a) Ida byder velkommen  
b) Gennemgang og godkendelse af 
dagsordenen. 

Ida bød velkommen, og dagsordenen 
godkendtes. 

2)  
Vi er nu tre medlemmer mere i udvalget. 
a) Vi tager en præsentationsrunde. 
b) Ida og evt. Lars opsummerer kort, 
hvad udvalget arbejder med, og hvad 
vores formål er. 
 

 Vi præsenterede os, så vi gensidigt ved, hvor 
vi er placeret i det folkekirkelige arbejde. 
Ida og Lars fortalte om udvalgets formål og 
virke i et kort indbegreb. 
I forlængelse heraf havde vi en almindelig 
samtale om mål, midler og tid. 
Vi talte om, at arbejdstrivsel jo skal være 
motoren i det daglige. 
Hvordan sættes der gang i en aktiv handlen? 
Hvordan planter vi en bevidsthed om at 
arbejdet med trivsel er et ”skal” – der skal 
prioriteres? 
Hvordan støtter vi og inspirerer? 
Vi skal på banen i forbindelse med MR-24 

3)   
Vi fik ikke sat navn på en 
personalekonsulent i Stiftet.  
De har fælles møde den 24. oktober i 
Herning kl. 9-12.  
I den sammenhæng kunne vi præsentere 
os og se, om en af konsulenterne her tid 
og mod på sagen.  
d) Hvem har tid til at tage til Herning den 
24. okt.? 

Ida og Lars tager til møde med HR-
konsulenterne i Herning den 24. okt. Vi håber 
at komme på kl. 9.00. 
Ida aftaler nærmere. 
 

4) 
Visionsarbejdet i Stiftsrådet. 
v. Ida. 
Se vedhæftede flyer og tilhørende links. 

Ida refererede fra arbejdet i Stiftsrådet vedr. 
visionerne. Herunder forarbejdet for flyeren: 
”Viborg Stifts 6 VISIONER” 
Her er trivsel og godt psykisk arbejdsmiljø 
også på. 
I den sammenhæng er der overskrifter som: 
Retfærdighed, løn, tid, samtale, respekt – alt 
set som en helhed på den kirkelige 
arbejdsplads, som de bærende elementer 
mellem alle aktører – MR inkl. præster og alle 
menighedsrådsansatte tillige med frivillige. 
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I den følgende samtale enedes vi om, at et - 
for de fleste af os - nyt redskab – GAIS - skal 
temasættes på vort kommende møde i 
november. 

5)  
Stiftsmenighedsstævnet den 8. sep. 2023 
fra kl. 14.00 - 21.00.  
Stævnet holdes i "Tinghallen / Com Vent 
Arena", Tingvej 2, 8800 Viborg. 
Vores stand: 
Vi har vores stand åben ca. ½ time før 
stævnet begynder; den lukker, når stævnet 
åbner. 
Vi skal have vores go. Cards og en flyer for 
vores arrangementer med Brian Hansen 
med. 
Og en PC med et PP. om hjemmesiden. 
(Vi håber, at Henrik Helms når at opdatere 
vores udvalgsarbejde på Stiftshjemmesiden.) 
Hvem har tid og lyst til at være der? 
 

 
Ida opdaterer PP-præsentationen af, hvordan 
man finder vores del af Stiftets hjemmeside. 
Birgitte medbringer ”storskærm” 
Arbejdsskærm. 
Lars har sin bærbare arbejds-pc med. 
 
I forlængelse af dette talte vi om billeder af os 
på hjemmesiden. 
Vi prøver at se, om Henrik Helms har tid til 
fotografering på novembermødet. 
Lars kontakter. 
 
I øvrigt passer Ida Stiftets stand vedr. 
stiftsrådets visioner. 
 

6)  
a) Kort opdatering vedr. møderne med 
provstiudvalgene. 
b) Brian Hansen og provstierne, en kort 
oversigt: 
For Skive og Salling provstiers præster og 
menighedsråd og ansatte 
Tirsdag den 24. oktober 2023 kl. 19 - 21 
(endelig og præcis adresse følger ����) 
  
For Lemvig provstis præster og 
menighedsråd og ansatte 
Tirsdag den 7. november 2023 kl. 19 – 21 
(endelig og præcis adresse følger ����) 
  
For Vesthimmerlands provstis præster og 
menighedsråd og ansatte 
Tirsdag den 14. november 2023 kl. 19 - 21 
Løgstør Sognehus, Østergade 10A, 9670 
Løgstør. 
Skal vi prøve at spørge de resterende 
provstiudvalg, om de vil modtage og 
facilitere i 2024? 
b,I) Hvem har mod på at spørge de 
resterende provstiudvalg, om de vil modtage 
og facilitere i 2024? 
b,II) Skal vi evt. se, om distriktsforeningerne 
ønsker at hjælpe os? 
 

 
Som minimum er udvalgets medlemmer til 
stede ved mødet i eget provsti. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
SAM præsenterer os og muligheden af at få 
en aften med Brian Hansen for Domprovstiets 
menighedsråd i forbindelse med 
budgetsamrådet i september. 
Lars prøver at få genskabt kontakten til Ikast-
Brande provsti. 
Lars prøver om Viborg Østre er modtagelige. 
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7) 
I december skal vi indsende årsrapport for 
2023 samt budgetønske for 2025. 
Det vil være fint, om vi kort overvejer, hvad vi 
vil i 2025 for så at konkretisere på mødet d. 
6. november, så sekretæren kan få skrevet 
sammen i god tid til at alle kan kommentere 
via mail. 

Lars skriver en årsrapport til gennemsyn og 
tilretning på næste møde. 
Budget 2025: 
Vi skal overveje form, indhold og det helt store 
”hvordan” med hensyn til en aktiv søsætning 
af en psykolog på stiftsplan til at hjælpe og 
vejlede i Stiftets mange sogne. 
Kan vi i en eller anden forstand indgå i et 
partnerskab med FAR, så FARs tilbud i Viborg 
stift ikke aflyses pga. manglende tilslutning 
(evt. økonomisk støtte specifikt i den 
sammenhæng). 
Tid er en udfordring i arbejdet. 
Andre stiftsudvalgs områder er begunstiget 
med en stiftspræst på 50- 90% arbejdstid. 
Alle disse forhold skal præsenteres for 
Stiftsrådet. Ida og SAM gør det, som det kan 
lade sig gøre. Og selvom det næppe er muligt, 
tænkes det med i budget 2025. 

8) 
Kommende møder. 
6. november kl. 15 – 17 
Møder med provstiudvalg: 
Struer 11. okt. kl. 15.30 

Vi holder fast i, at næste møde er 6. november 
Kl. 15-17 – men mandage er måske i 
fremtiden ikke første prioritet. 
På næste møde skal vi om muligt have 
samtale med FAR (Lars kontakter) og 
præsenteres for GAIS (Elisa står for at fortælle 
om GAIS - evt. med assistance fra GAIS). 
 

9) 
Stiftsmenighedsrådsstævnet 

Vi vedtog, at Stiftsudvalget kan betale for 
medlemmernes deltagelse i 
Stiftsmenighedsrådsstævnet i september, hvis 
medlemmerne ikke kan få deltagelsen betalt af 
anden vej. 

10) 
Evt. 

Vi er traditionen tro ikke altid lige enige om, 
hvor meget eller lidt, vi ønsker i forplejning ved 
møderne. 
Pt. er det kaffe, the og chokolade. 

 


